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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Ústí usiluje o mimosoudní vyrovnání se
státem za svůj majetek
Náměstek ústeckého primátora
Tomáš Jelínek (US-DEU) bude na přelomu dubna a května jednat s
ministrem financí Jiřím Rusnokem (ČSSD) o finančním vyrovnání za
neoprávněně zprivatizovaný historický majetek Ústí nad Labem.
Mluvčí města Milan Knotek dnes ČTK řekl, že radnice usiluje o
mimosoudní vyrovnání, ale ministerstvo na to zatím nechce
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Mluvčí města Milan Knotek dnes ČTK řekl, že radnice usiluje o
mimosoudní vyrovnání, ale ministerstvo na to zatím nechce
přistoupit.
Město již počátkem roku podalo u ústeckého okresního soudu
žalobu na ministerstvo financí kvůli neoprávněné privatizaci
svých 17 objektů počátkem 90. let. Zároveň se žalobami na jejich
vydražitele, popřípadě současné majitele, domáhá vyklizení těchto
objektů. To vyvolalo u dotčených podnikatelů rozhořčení. Ústecký
primátor Miroslav Pátek (ODS) se proto podle Knotka v pátek se
současnými majiteli objektů sešel a vysvětlil jim postup města.
Dohodli se, že schůzky u Rusnoka se zúčastní i jeden zástupce
žalovaných vlastníků. Navíc právníci města i podnikatelů budou
jednat o možnosti překvalifikování žalob tak, aby z nich
vlastníci objektů byli vyjmuti. V červnu se podnikatelé s vedením
města opět sejdou a dohodnou další postup, uvedl Knotek.
Ústí původně jednalo s ministerstvem financí o 19 objektech.
Ministerští úředníci připustili, že dva z nich patřily městu, a
tudíž neměly být privatizovány. Proto nabídli, že městu za tyto
objekty zaplatí vyvolávací cenu. Ta činila dohromady zhruba čtyři
milióny korun. Dražba ale vynesla asi deset miliónů. Město se
domnívá, že má nárok na tuto částku, nicméně tyto objekty do
žalob nezahrnulo.
Knotek ČTK řekl, že při mimosoudním vyrovnání požaduje město
za 17 svých objektů částky rovnající se cenám, dosažených při
dražbách. To je dohromady asi 56 miliónů korun. Nelze podle něj
přistoupit na vyvolávací ceny, které nepředstavují ani polovinu z
této sumy. Město je podle něj ale připraveno o kompenzaci s
ministerstvem jednat, popřípadě přistoupit na rozumný kompromis.
Ústí usiluje o vrácení svého historického majetku již od roku
1992. Tehdy jeho představitelé tvrdili, že privatizační komise
neoprávněně zprivatizovala 34 objektů v hodnotě zhruba 100
miliónů korun, které patřily do historického majetku města.
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